

**Referat for møde i Facilitetsudvalget (FAU)****Onsdag den 13. maj 2020 kl. 17:30 - 20:00**Mødet afholdt: Digitalt via Microsoft Teams ([Klik for link direkte til mødet](#))**Indbudte:** Foreningernes repræsentanter i Facilitetsudvalget, samt formænd for Underudvalgene og gæster**Kendte afbud:** skrives i vedhæftede bilag**Fremmødt:** skrives i vedhæftede bilag

	<b>Emne</b>	<b>Bilag/Link</b>	<b>Beskrivelse/Beslutning</b>
<b>0.</b>	<b>Velkomst ved formanden og registrering af mødedeltagere vha. gennemgang af listen over inviterede</b>		Bo bød velkommen til mødet og takkede alle foreningerne og sekretariatet for at få denne fordeling i mål.
<b>1.</b>	<b>Godkendelse af referatet fra sidste møde den 26/11 2019</b>	<a href="#">Link til referat</a>	Godkendt.
<b>2.</b>	<b>Forslag til fordeling af tid i sæson 2020-21 fra de 4 underudvalg til godkendelse</b>		Formændene for de enkelte udvalg vil fortælle, hvordan udvalgets forslag for sæson 2020-21 er forhandlet på plads, ud fra udvalgets principper.
	2.1 Isudvalget	Bilag: udvalgets forslag til fordeling forventes udsendt i uge 19.	Formand Lars Hummelose deltog ikke i mødet. Formand Bo oplyste, at der bare skal være plads til offentlig løb og at de 2 foreninger i ishallerne plejer at fordele resttiden mellem sig på en god måde. Der var ingen indsigelser (var) på mødet og fordelingen blev hermed godkendt.
	2.2 Vandudvalget	Bilag: udvalgets forslag til fordeling forventes udsendt i uge 19.	Formand Søren Petersen fremlagde udvalgets forslag til godkendelse. Ligesom de foregående år har det være en svær proces pga. manglende vandtid. De er dog nået til en enighed, hvor alle kan være med. Fordelingen er hermed godkendt.
	2.3 Græsudvalget	Bilag: udvalgets forslag til fordeling forventes udsendt i uge 19.	Formand Claus Jørgensen fremlagde udvalgets forslag til godkendelse. Prioriteten i deres udvalg, er at holde fast i den positive ting ved at mødes fysisk, så udvalget holder et fysisk møde den 10. juni. Claus forventer ikke nogen konflikter af nogen særlig art. Græs vil derfor udarbejde et fordelings forslag den 10. juni, hvor det herefter skal til godkendelse i FAU – der var ingen indvendinger imod denne fordelingsproces på mødet.
	2.4 Indendørsudvalget	Bilag: udvalgets forslag til fordeling forventes udsendt i uge 19.	Formand Christian Peytz fremlagde udvalgets forslag til godkendelse. Udvalget har på trods af situationen faktisk formået at kopiere processen fra tidligere fordeling og som planlagt i udvalget i efteråret. Alle har været gode til at samarbejde og fordele. Faktisk bedre en sidste år. Udvalget har en fordeling, hvor der er ca. 4 knaster tilbage, der skal løses. Sekretariatet har foreslået løsninger til disse knaster. Sekretariatet (og



## GENTOFTE KOMMUNE

Facilitetsudvalget i Gentofte Kommune  
Sekretariat: Kildeskovshallen@gentofte.dk

	<b>Emne</b>	<b>Bilag/Link</b>	<b>Beskrivelse/Beslutning</b>
			ser helst at foreningerne får løst dette sammen. Der er i hvert fald ikke noget alternativt. Fordelingen blev hermed godkendt.
<b>3.</b>	<b>Fritidsafdelingen orienterer om</b>		
3.1	Corona situationen	<a href="#">Link til Gentofte.dk</a> <a href="#">Link til myndighedernes Coronaside</a>	Fritidschef Stig Eiberg gav en aktuel status på Corona situationen i forhold til foreningernes aktiviteter. Takkede for lån af foreningernes klubhuse i forbindelse med at skulle finde plads, så der er afstand mellem børnene. Der er meget personale der er udsendte fra kommunen, for at hjælpe rundt omkring. Stig bruger meget tid på bl.a. kontakt til politiet osv. i forbindelse med Corona situationen og den restriktioner. Stig oplevere, at stort set alle foreningerne tager ansvar. Det kniber mere med de private. Næste udmelding om hvad der må åbnes mere op for - kommer den 8. juni.
3.2	Planerne for Gentofte Plan og budget for 2021-2022	<a href="#">Link til Gentoft-Plan</a>	Kort orientering om planerne for udarbejdelse af budget for den næste 2 årige periode. Stig orienterede om den nye kommunale udligningsreform på 164 mil. Dertil skal lægges de ekstra millioner, så det løber op i omkring de 300 millioner. Budget processen med ønsker fra foreningerne er i gang. Der er en prioriteret rækkefølge og der er politisk budget seminar i juni, hvor det skal fremlægges. Fritid hører tilbage melding på hvad der kan lade sig gøre i oktober, når budgettet vedtages i KB. Hav venligst ikke for store forventning til disse ønsker. Prioritets listen fremsendes ikke til FAU medlemmer. Foreningerne skal skrive til <a href="mailto:Fritid@gentofte.dk">Fritid@gentofte.dk</a> for at få fremsendt listen. Det er dog ingen garanti for denne prioritetsliste, da politikerne kan vurdere anderledes.
3.3	Status på vedligeholdelsesarbejder og planlagte faciliteter		Stig gennemgik listen over Aktuel status på større vedligeholdelsesarbejder og planlagte faciliteter. Foreningerne skal skrive til <a href="mailto:Fritid@gentofte.dk">Fritid@gentofte.dk</a> for at få fremsendt listen.
3.4	Ny svømmehal		Stig orienterede om at det 50m bassin der var planlagt i den nye svømmehal, ikke kommer til at ske pga. udligningsreformen. Der bliver kun et 25m bassin med 8 baner + de andre ting som var planlagt. Der kommer et opgaveudvalg på projektet, hvor de går i gang til september, for at se hvad kan lade sig gøre, nu da udligningsreformen spiller ind. Svømmehallen bliver først færdigt i 2023. Udspring klubben spurgte om der kan bygges faciliteter til deres elite idræt. Det kan ikke lade sig gøre. Slots- og Ejendomsstyrelsen insisterer på at hallen skal graves ned for ar underlægge sig det eksisterende byggeri. Lars meddelte, at foreningerne var velkommen til at booke Lars til et møde, så vi kan få de eksisterende faciliteter til at fungere optimalt.



## GENTOFTE KOMMUNE

Facilitetsudvalget i Gentofte Kommune  
Sekretariat: Kildeskovshallen@gentofte.dk

	<b>Emne</b>	<b>Bilag/Link</b>	<b>Beskrivelse/Beslutning</b>
	3.5 Røgfri Gentofte Kommune	<a href="http://Link.til.Gentofte.dk">Link til Gentofte.dk</a>	Efter sommer er det slut med røg på alle skolerne i Gentofte Kommune – både lærer og elever. Fra 2021 bredes denne røgpolitik ud til alle arbejdspladser – se mere på Gentofte Platformen. Der er pt. ikke taget stilling til hvad der skal være gældende for de gæster, der besøger institutionerne, men der er planen at idræts- og foreningsområder også skal være røgfrie.
	3.6 Medlemsudviklingen i foreningerne i Gentofte Kommune	Bilag: Medlemstal Gentofte foreninger 2019 pr 17-03-2020	Medlemsudviklingen i 2019 er positiv nok, men udviklingen i 2020 er nok nedad gående pga. Corona situationen. Fritid ved, at alle foreningerne knokler for at bevare deres medlemmer.
	3.7 Andre aktuelle emner		Vedr. lokale 28 på Gentofte Sportspark som indrettes til et fitnessrum nu, så har Modne Motionister (MOMO) foreningen kommet med en del penge og fået lidt tilskud af kommunen til at få bygget dette lokale om. Det betyder ikke, at man som forening kan købe sig til eksklusiv ret til et lokale. Det er et rum indrettet til fitness aktiviteter der kan bruges af andre fitnessforeninger også, men i ledige tider efter i dette tilfælde Modne Motionister (MOMO) foreningen. Stig orienterede om en pulje på 44 millioner på dif.dk og der står hvordan foreninger kan søge. Der er 98 kommuner og det er kun til nødlidende foreninger og til mindre arrangementer. Det er klubber i NØD.
<b>4.</b>	<b>Indkomne punkter fra Foreningerne</b>		Ingen indkomne.
	4.1 ?		
	4.2 ?		
	4.3 ?		
<b>5.</b>	<b>Meddelelser</b>		
	5.1 Fra formand/næstformand		Ingen.
	5.2 Fra sekretariatet		Lars orienterede om, at der er skole- og institutionsbørn i ishallerne, den røde bygning og på udendørsarealer i GSP, og i KH's mødelokaler, pga. at de har brug for at holde afstand mellem børnene. Kildeskovshallen fysioterapi har fået åbnet op for, at de kan tage kritiske patienter ind. Vedligeholdelse og ekstra rengøring er også i fuld gang i på GSP & KH, så vi overholder myndighedernes krav om rengøring og afspritning.
	5.3 Møder i Facilitetsudvalget	Næste møde: ?	Einar spurgte til om der var behov for et ekstra møde, som erstatning for det aflyste møde i marts? Sekretariatets vurdering var, at der ikke er et behov, men foreninger havde mulighed for at sige til på dette møde. Der var ingen der havde kommentarer/ønsker til sådan et møde.



## GENTOFTE KOMMUNE

Facilitetsudvalget i Gentofte Kommune  
Sekretariat: Kildeskovshallen@gentofte.dk

	<b>Emne</b>	<b>Bilag/Link</b>	<b>Beskrivelse/Beslutning</b>
			Formand og sekretariat er i gang med at planlægge næste sæsons 4 møder. Vi arbejder med rullende ugedage mandag-torsdag og med 2 møder i efteråret 2020 og 2 møder i foråret 2021 og det var på mødet, foreningerne skulle fremsige evt. bemærkninger til denne planlægning. Der var ingen der havde bemærkninger.
	5.4 Møder i Underudvalgene	Næste møde: De enkelte formænd tager selv initiativ til møder, når der er behov for det.	Aktuelle meddelelser fra de enkelte underudvalg.

Med venlig hilsen

Bo Bay (formand for Facilitetsudvalget)

Robert Mikelsons (næstformand for Facilitetsudvalget)

Heidi Pedersen og Einar Hytten (sekretariat for Facilitetsudvalget)